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Guvernul a aprobat Normele metodologice pentru aplicarea ordonantei privind

amânarea ratelor la credite (ministru)

Executivul a aprobat miercuri Normele Metodologice pentru aplicarea Ordonantei 90/2022 privind

acordarea unor facilitati pentru creditele acordate de banci si institutii financiare nebancare anumitor

categorii de debitori, a anuntat ministrul Finantelor, Adrian Câciu, la briefingul de la finalul sedintei de

Guvern.

 

"Astazi au fost aprobate normele metodologice pentru aplicarea Ordonantei 90/2022 privind acordarea unor

facilitati pentru creditele acordate de institutiile de credit. Din momentul publicarii acestor norme în Monitorul

Oficial, atât persoanele fizice, cât si persoanele juridice pot accesa si acest instrument cu care statul, Guvernul,

vine în sprijinul cetatenilor si al companiilor privind o facilitare, un moratoriu de amânare a datelor între o luna si

noua luni pentru cei care sunt într-o situatie dificila", a declarat ministrul.

 

El a subliniat ca cetatenii se vor putea duce la banca cu o declaratie pe proprie raspundere ca le-au crescut

cheltuielile în ultimele 3 luni cu 25% fata de perioada similara a anului trecut, pentru a beneficia de aceasta

facilitate, dar a reiterat ca cei care pot sa îsi plateasca ratele sa o faca si sa încerce sa treaca la o dobânda fixa.

 

"Evident trebuie sa ia în calcul ca pot beneficia de aceasta amânare a ratelor, numai ca la final vor trebui sa

plateasca ratele care au fost amânate si, evident, dobânda acumulata.(...) Deci, practic, oricare dintre cetatenii care

într-adevar au o problema (nu este o masura pe care s-o faci daca poti sa-ti platesti ratele, cel mai bine ar fi sa poti

sa-ti platesti ratele si daca se poate, sa gasesti chiar o trecere la dobânda fixa pentru urmatoarea perioada, pentru ca

dobânzile vor mai creste, nu ma ascund sa spun lucrul acesta) daca te afli chiar în dificultate, poti sa te duci la

banca cu o cerere, o declaratie pe propria raspundere, evident, sa nu ai o cerere de finantare în curs sau o

restructurare de credit în ultima perioada, si atunci vei beneficia de aceasta masura", a explicat Câciu.

 

Întrebat daca cei care vor apela la aceasta masura nu vor fi trecuti pe "o lista neagra" si nu vor avea dificultati în

accesarea altui credit, ministrul si-a exprimat speranta sa nu se ajunga acolo.

 

"Eu spun ca Banca Nationala va gestiona, pentru ca acest lucru se face si cu sprijinul Bancii Nationale, care chiar

emite niste reglementari pentru banci în scopul ajutarii ca masura sa fie una operationala si buna pentru cei care

apeleaza la ea. Eu cred ca nu ajungem acolo. Haideti sa vedem cum functioneaza. Aceste black list-uri sunt

într-adevar o situatie pe care o banca o poate face, dar sa nu uitam ca România are un sistem bancar competitiv, iar

pentru o problema pe care ai patit-o, nu din cauza ta, ci din cauza unei situatii generale care poate fi dovedita pâna

la urma cu documente, eu cred ca un cetatean nu trebuie, sa spun asa, trecut pe o lista neagra", a punctat Adrian

Câciu. 
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